

Historical Papers Communications historiques



John Edward Kendle

Volume 17, Number 1, 1982

Ottawa 1982

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/030880ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/030880ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada

ISSN

0068-8878 (print)

1712-9109 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(1982). John Edward Kendle. *Historical Papers / Communications historiques*, 17(1). <https://doi.org/10.7202/030880ar>

All rights reserved © The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada, 1982

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

Érudit

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

JOHN EDWARD KENDLE



Born in London, England in 1937, John Edward Kendle received his B.A. at the University of Manitoba in 1958 and his doctorate from the University of London in 1965. He is Professor of History at the University of Manitoba, where he has successively held the posts of Chairman of Graduate Studies (1979-81) and Head of the Department of History (1982-). He was also (1979-81) book review editor of *Manitoba History*. His four books reflect his interest in nineteenth and twentieth century British Empire-Commonwealth and Canadian history: *The Colonial and Imperial Conferences 1887-1911* (1967); *The British Empire-Commonwealth, 1897-1931* (1972); *The Round Table Movement and Imperial Union* (1975); *John Bracken: A Political Biography* (1979). Professor Kendle's CHA activities included service as Corey Prize judge in 1976, and membership on the Publications Committee (1973-78) and the 1981 Programme Committee.

Né à Londres, en 1937, John Edward Kendle obtint son B.A. de l'université du Manitoba en 1958 et son doctorat de l'université de Londres en 1965. Il est actuellement professeur d'histoire à l'université du Manitoba, où il a été successivement directeur des études supérieures (1979-81) et directeur du département d'histoire (1982-). De plus, il était également (1979-81) responsable des comptes rendus dans *Manitoba History*. Ses publications reflètent son intérêt tant pour l'histoire de l'Empire britannique et du Commonwealth que pour l'histoire canadienne comme en témoignent *The Colonial and Imperial Conferences 1887-1911* (1967), *The British Empire-Commonwealth, 1897-1931* (1972), *The Round Table Movement and Imperial Union* (1975) et *John Bracken: A Political Biography* (1979). Le professeur Kendle a participé aux activités de la SHC en tant que membre du jury pour le prix Corey en 1976, membre du comité des publications (1973-78) et du comité du programme de 1981.